
Nederlands Agrarisch Jongeren Kontakt
Bemuurde Weerd Oostzijde 12
3514 AN Utrecht

Beuningen, 23 mei 2017

Aan:
Ministerie van Economische zaken
T.a.v. staatssecretaris van Dam
Postbus 20401
2500EK Den Haag

Geachte heer van Dam,

Namens het NAJK , het Nederlands Agrarisch Jongeren Kontakt reageer ik op uw voorstel van de 
interimwet veedichte gebieden.
Wij, jonge boeren hebben grote zorgen. Zorgen over de toekomst van ons als agrariërs en onze 
bedrijven waar wij ons elke dag met hart en ziel voor inzetten. Het voorliggende wetsvoorstel stelt ons 
niet gerust. Sterker nog, deze laat onze zorgen toenemen: het de individuele ondernemer in zijn eigen 
ontwikkeling en de ontwikkeling van zijn of haar bedrijf.
Bovendien denken wij als jonge agrariërs dat de wet niet bij zal dragen aan verbetering van de 
leefomgeving. De invoering van deze wet zal ondernemers in dusdanig grote mate beperken in de 
ontwikkeling van hun bedrijven, dat nieuwe investeringen in reductie van fijnstof, ammoniak etcetera, 
onmogelijk zullen blijken. Ook zegt het aantal landbouwhuisdieren gehouden op één locatie niets over 
de hoogte van uitstoot van bovenstaande en verdere effecten op ecologie en leefomgeving. En is er tot 
op heden niet aangetoond dat de maatregelen, zoals aangekondigd in dit wetsvoorstel een positief 
effect zullen hebben op bovenstaande.
Wij, jonge boeren, steken onze kop niet in het zand en denken graag op een actieve manier mee over 
een oplossing voor de uitdagingen waar wij als agrarische sector voor staan. Wij nemen onze 
verantwoordelijkheid en zijn ons bewust van de plicht welke wij hebben richting onze omgeving, uit 
wie deze ook bestaat. Wij zijn immers allen gebaat bij een duurzame ontwikkeling van de sectoren, 
maar ook bij voldoende draagvlak voor deze ontwikkeling. 
Desalniettemin vinden wij het een slechte zaak het beleid richting de provincies te verplaatsen, we 
leven immers in één Nederland en zien niks in een aparte aanpak per provincie. Door beleid vast te 
laten stellen door de Provinciale staten ontstaat er verschillende regelgeving binnen de provincies en 
zullen de veedichte gebieden zich verder gaan concentreren.
Wij ondersteunen uw ambitie voor verder verduurzaming van de Nederlandse veehouderijsector maar 
vragen u dit met de boeren samen te doen en hen dit niet van boven af op te leggen.
Wij hopen dat onze input u kan helpen een wijs besluit te nemen en denken in een later stadium graag 
met u verder over de verduurzaming, landschappelijke inpassing en maatschappelijke inbedding van 
onze mooie sector waar wij als jonge agrariërs zo trots op zijn.
Als jonge agrariërs willen wij ons ook in de toekomst kunnen inzetten voor de bekleding van ons 
landschap, het produceren van eerlijk en lekker voedsel en het behouden van de koppositie die 
Nederland heeft wanneer het gaat om duurzame en efficiënte landbouw, ontwikkelingsruimte voor 
onze bedrijven is hiervoor een must.

Namens het Nederlands Agrarisch Jongeren Kontakt,



Hoogachtend,
W.P.H. (Stijn) Derks
Portefeuillehouder intensieve veehouderij NAJK

 

  


